

**PANGAJARAN NGANALISIS ASPEK MAKSUD JEUNG ATURAN BASA TÉKS  
BIOGRAFI MAKÉ MÉTODE INDEKS CARDS MATCH DI KELAS X SMK  
PASUNDAN 3 BANDUNG TAHUN PELAJARAN 2021/2022**

**ABSTRAK**

*Pamilihan jinis padika minangka usaha dina pangajaran basa Sunda kudu dipilih sacara merenah, taliti, luyu jeung kabutuhan, sarta ngandung harti pikeun ngaronjatkeun kompeténsi komunikatif siswa. Salasahiji métode pangajaran anu bisa digunakeun nya éta métode Index Cards Match. Tujuan tina ieu panalungtikan nya éta pikeun nguji kamampuh panulis dina ngarencanakeun, ngalaksanakeun, jeung meunteun pangajaran ngaanalisis aspék ma'na jeung kaidah basa téks biografi siswa kelas X SMK Pasundan 3 Bandung; pikeun nguji kamampuh siswa kelas X SMK Pasundan 3 Bandung dina nganalisis aspék ma'na jeung kaidah linguistik téks biografi ngagunakeun métode Index Cards Match; pikeun nguji éféktivitas métode Index Cards Match ka siswa kelas X SMK Pasundan 3 Bandung; sarta pikeun mikanyaho bédana kamampuh ngaanalisis aspék ma'na jeung kaidah basa téks biografi antara siswa kelas ékspérimén anu ngagunakeun métode Index Cards Match jeung siswa kelas kontrol anu ngagunakeun métode diskusi. Dina prakna pangarang ngagunakeun métode kuantitatif. Data anu dimeunangkeun dina wangun pretest jeung posttest siswa boh kelas ékspérimén boh kelas kontrol. Data tina ieu panalungtikan nya éta: 1) Panulis mampuh ngarencanakeun, ngalaksanakeun, jeung ngaévaluasi pangajaran ngaanalisis aspék ma'na jeung kaédah linguistik téks biografi ngagunakeun métode Index Cards Match kalawan rata-rata nilai perencanaan 3,6 jeung rata-rata nilai palaksanaan. tina 3,64, kaasup dina kategori Sae pisan. 2) Kamampuh siswa nganalisis aspék ma'na jeung kaidah basa téks biografi ngaronjat kalawan rata-rata peunteun pretés 3,5 nepi ka postés 63,08, 3) Métode pangajaran Index Cards Match éféktif digunakeun dina pangajaran nganalisis aspék ma'na. jeung aturan linguistik téks biografi . Ieu dibuktikeun ku hasil uji Mann-Whitney anu ngungkabkeun hasil sig.  $0.000 < 0.05$ . 4) aya béda anu signifikan antara kelas ékspérimén jeung kelas kontrol. Dumasar kana katerangan di luhur, métode Index Cards Match bisa dijadikeun hiji inovasi métode pangajaran anu éféktif, hususna dina nganalisis aspék ma'na jeung kaidah linguistik téks biografi.*

**Kata Kunci:** *métode pangajaran, Index Cards Match, analisis, téks biografi*